
A Felderítők Társasága Elnökségének beszámolója a 2020. évben végzett 
munkáról 

 

Tisztelt közgyűlés! 

Kedves Barátaim! 

 

Amikor az elmúlt esztendőben, februárban a beszámoló közgyűlésünket tartottuk, még nem 
gondoltuk, hogy mennyire megváltozik életünk a ránk törő pandémia miatt! Sajnos már a 
következő hónap közepétől kihirdetésre kerültek a korlátozó intézkedések, amelyek miatt – a 
saját jól felfogott érdekünkben is – menet közben gyökeresen át kellett alakítani a 
közgyűlésen elfogadott terveinket. Ameddig a törvényes   lehetőségek engedték igyekeztük 
tartani magunkat eredeti elképzeléseinkhez és ezeknek megfelelően sikerült két 
klubrendezvényt és egy látogatási programot realizálnunk.  

Sajnos azonban a 2020. évre tervezett két kiemelt rendezvényünk közül május hónapban, a 
rádióelektronikai felderítés és kibervédelem témakörében tervezett konferenciánkat el kellett 
halasztani, míg a Felderítők Napjáról is csak rendhagyó módon a honlapunkon, illetve a 
tagjainkhoz elektronikus úton eljuttatott ünnepi köszöntő formájában tudtunk megemlékezni. 

A járványhelyzetből adódó korlátozások nyomot hagytak szervezeti életünk olyan 
nélkülözhetetlen rendezvényein is, mint az elnökségi ülések, valamint az eredetileg 2021. 
február 23-ra tervezett beszámoló és feladatszabó közgyűlésünk.  

A beszámolási időszakban az éves feladattervben meghatározott tennivalók közül is 
kiemelném a jogszabályban előírt okmányoknak és jegyzőkönyveknek a Fővárosi Törvényszék, illetve 
az Országos Bírói Hivatal részére történő előkészítését és felterjesztését, melyeket határidőre 
teljesítettünk.  Ugyancsak sikerült elkészítenünk és határidőre felterjeszteni az év során a Nemzeti 
Együttműködési Alap által a civil szervezetek részére biztosított pályázati lehetőséghez kapcsolódó 
előírt anyagokat. E próbálkozásunkat az idén végre siker koronázta és az előzetes tájékoztatás szerint 
sikerült 300.000 Ft. támogatást elnyernünk. Bár a pandémiás helyzet miatt a tervezett rendezvények 
többsége elmaradt, de a Sziklakórház Alapítványtól kapott egy millió Ft. támogatás egy részéből 
sikerült az Évkönyvünket finanszírozni, míg a maradványt az Alapítvány Kuratóriuma engedélyezte a 
2021. esztendőre átvinni és reményeink szerint a második félévben tervezett rendezvényeink 
támogatására sikerül majd felhasználni.  

Az Elnökség a tárgyévben két elnökségi ülést tartott: februárban a beszámoló közgyűlést készítettük 
elő, míg a szeptemberi ülésünkön napirendjén az Elnökség éves munkaprogramjából, az Egyesület 
által e sajátos helyzetben realizálható programok, az együttműködő partnereinkkel kötött 
megállapodások előkészítésével és végrehajtásával összefüggő feladatok, tagfelvétel, illetve egyéb 
technikai jellegű kérdések szerepeltek. Az üléseken az elnökség tagjai fegyelmezetten megjelentek, 
azok mindig határozatképesek és igen aktívak voltak. Mindkét elnökségi ülést a Kerepesi út 29/b 
alatti székhelyünkön tartottuk. A 2020. február 26-án megtartott közgyűlésünkön pedig számot 



adtunk a megelőző évben végzett munkáról, valamint elfogadtuk a 2020. évre tervezett 
munkaprogramot. 

Az ülések előkészítése és megszervezése érdekében végzett lelkiismeretes munkájáért ezen a 
fórumon is szeretnék köszönetet mondani Dávid Ede ny. alezredes úrnak, az Elnökség titkárának, 
illetve anyagi ügyeink folyamatos és lelkiismeretes, szakszerű kézbentartásáért Zsoltész Gábor 
ezredes úrnak, pénzügyi referensünknek.  

Együttműködő partnereink közül a Katonai Nemzetbiztonsági Szolgálat Elhárítás Napja 
alkalmából szervezett ünnepi állománygyűlésén még részt tudtak venni meghívott képviselőink, de a 
többi rendezvényt gyakorlatilag a járványügyi helyzettel kapcsolatos korlátozó intézkedések miatt 
partnereink is elhalasztották. A Katonai Nemzetbiztonsági Szolgálat rendezvényét követően a 
meghívott vendégeknek bemutatták az IMO felújított épületében korszerűen berendezett 
munkahelyeket és ígéretet kaptunk arra, hogy a pandémiás helyzet enyhülésével tagságunk részére is 
bemutatásra kerülhetnek az új elhelyezési körlet érdekesebb objektumai. 

Munkánk alapvető színtereinek ebben a beszámolási időszakban is a Szekciókat 
tekintettük.   

A Tudományos Szekció munkáját 2020-ban is Egyesületünk Alapszabályának, valamint az 
Elnökség és a Közgyűlés által jóváhagyott éves munkatervének megfelelően tervezte végezni. 
Elgondolásaiban a korábban már jól bevált és a tagság körében népszerű rendezvényformák 
(konferencia, biztonságpolitikai klub, könyvbemutató, látogatások) folytatása szerepelt. 
Kiemelt feladatként tűzte ki, tudományos-szakmai konferencia keretében – fő együttműködő 
partnerével, a Katonai Nemzetbiztonsági Szolgálat Tudományos Tanácsával – a 
rádióelektronikai felderítés aktuális kérdései és a kíberbiztonsági témakörének feldolgozását. 
Klubrendezvényeinek témáiként aktuális, Egyesületünk szakmai profiljához illeszkedő 
kérdéseket választott. 

 A 2020. márciusában kitört és szeptemberben újraéledt vírusjárvány miatt, a Szekció 
tervezett programjainak csak töredékét tudta megvalósítani. A tárgyévben mindössze két 
klubrendezvényre (ebből egy könyvbemutató volt), valamint egy látogatásra került sor, a 
KNBSZ-szel közösen tervezett szakmai-tudományos konferenciát pedig el kellett halasztani. 

  2020. évi rendezvényeink részleteiben az alábbiak voltak: 

A./ Klub-rendezvények 

Évi első klubnapunkat, kiemelkedően magas érdeklődés mellett, január 23-án tartottuk 
Kerepesi úti székhelyünkön. Tagtársunk, Dr. Kis-Benedek József ny. ezredes, címzetes 
egyetemi tanár, biztonságpolitikai szakértő tartott előadást „Biztonságpolitikai előrejelzés – 
2020” címmel. Egy órás, szemléletes előadásában áttekintést adott a világban 2020-ban 
bekövetkező valószínű globális biztonságpolitikai kihívásokról. Gondolatébresztő előadását 
követően több kérdés és hozzászólás is elhangzott, amelyek tovább segítették a téma 
feldolgozását. A rendezvényen 40 fő volt jelen. 

Második klubnapunkat, a vírusjárvány kitörése miatt, szeptember 24-én tartottuk 
székhelyünkön. A rendezvényen pártoló tagtársunk, Dr. Kemény János és Nagy Tamás 
szerzőpáros „Magyar katonák Dél-Vietnámban (1973–1975)” című könyvének bemutatására 



került sor. A kiadványt Dr. Botz László altábornagy, a Magyar–Vietnami Baráti Társaság 
elnöke, az MK KFH volt főigazgatója, a magyar kontingens első váltásának tagja mutatta be. 
Ezt követően, Dr. Kemény János beszélt az alkotás kidolgozása során követett 
kutatómunkáról és feladatmegosztásról, a levéltári dokumentumok áttanulmányozásán át a 
személyes interjúk készítéséig. A rendezvényen, ahol lehetőség volt a kötet megvásárlására és 
dedikálására is, 11 fő tagtársunk volt jelen. 

  B./ Látogatás 

A Szekció – az Elnökség támogatásával – 2020. június 25-én látogatást szervezett a 
Katonai Nemzetbiztonsági Szolgálat Bartók Béla úti kiürített objektumába. A látogatás 
alkalmat adott a már kiürített egykori laktanya bejárására, amely tagjaink jelentős 
hányadának, aktív szolgálata ideje alatt, munkahelye volt. A résztvevők, a program során 
kötetlen beszélgetések keretében idézték fel élményeiket az objektummal kapcsolatban. A 
programon 22 fő vett részt. Köszönetet mondunk a Katonai Nemzetbiztonsági Szolgálat 
vezetésének és munkatársainak, hogy a járványveszély mérséklődésével lehetővé tették a 
látogatást. 

C./ Szakmatörténeti kutató és szakmai támogató tevékenység 

Az év során – Alapszabályunkban rögzítetteknek megfelelően – több tagtársunk is 
elismerésre méltó tevékenységet fejtett ki a szakmatörténet kutatása, feltárása és a jövő 
nemzedék számára történő dokumentálása terén.   

A szekció 2020-ban is aktívan segítette Egyesületünk évkönyvének szakmai 
tartalommal történő megtöltését és kiadását, valamint a KNBSZ szakmai folyóiratának, a 
Felderítő Szemlének rendszeres megjelenését. 

Összegezve megállapítható, hogy Tudományos Szekció 2020-ban is aktívan és 
célirányosan tevékenykedett, de a COVID–19 járvány miatt tervezett feladatait csak részben 
tudta végrehajtani.  

Köszönet illeti mindazon tagtársunkat, előadóinkat, akik rendezvényeinken, vagy azok 
megszervezésében szerepet vállaltak, szerzői, oktatói, tudományos-kutatói, szakértői 
tevékenységükkel növelték egyesületünk hírnevét és tekintélyét. Munkájukra a jövőben is 
számítunk!  

 Bízunk abban, hogy a járvány intenzitása mérséklődését követően, a Szekció 
programjai ismét újra indulnak és betöltik korábbi fő feladatukat, tagjaink összetartozásának 
erősítését és szakmai érdeklődésük kielégítését. 

Az Elnökség nevében külön is megköszönöm Dr. Magyar István dandártábornok úrnak, a 
Tudományos Szekció vezetőjének az áldozatkész, színvonalas és példaértékű munkát!   

A Polgári - Katonai Kapcsolatok Szekció a március hónaptól jelentkező COVID-19 
vírusjárvány miatt a törvényekben és kormányrendeletekben elrendelt korlátozó intézkedések 
következtében csak egy jelentősebb rendezvény előkészítésében tudott részt vállalni. 

A KNBSZ közreműködésével sikerült a Társaság közgyűlését a Stefánia Palotában 
megrendezni. A rendezvényen részt vett Oroszi Zsolt dandártábornok (azóta vezérőrnagy), a 



KNBSZ főigazgató helyettese és Kajári Ferenc dandártábornok, a KNBSZ felderítő 
csoportfőnöke. Rendezvényünket megtisztelték jelenlétükkel együttműködő partnereink közül 
Dr. Boldizsár Gábor ezredes, a Magyar Ejtőernyősök Bajtársi Szövetsége elnöke, Dr. 
Hegedűs Henrik alezredes, a Magyar Hadtudományi Társaság alelnöke, Galló István ny. 
ezredes, a Balassi Bálint Bajtársi Egyesület elnöke.  A közgyűlésen 94 fő volt jelen, így a 
közgyűlés határozatképes volt. Az üdvözléseket követően elnökünk, Dr. Tömösváry 
Zsigmond ny. dandártábornok ismertette az Elnökség beszámolóját a 2019. évben végzett 
munkáról. A beszámoló ismertetése után került sor a 2019. év során kiemelkedő teljesítményt 
nyújtó tagtársaink elismerésére. A KNBSZ főigazgatója által adományozott emléktárgyat 
vehette át: Király Elemér ny. mk. ezredes, Ledács Kiss Jenő ny. ezredes, Dávid Ede ny. 
alezredes és Lévay Gábor ny. alezredes. Az elismeréseket, a KNBSZ főigazgatója 
képviseletében, Oroszi Zsolt dandártábornok, főigazgató-helyettes adta át, aki ezt követően 
elismerően szólt az Egyesület által végzett munkáról és biztosította a közgyűlésen 
jelenlévőket a Szolgálat vezetésének támogatásáról. A főigazgatói elismerések átadását 
követően, az Egyesület érdekében végzett több mint egy évtizedes kiemelkedő munkájuk 
elismeréseként, a Közgyűlés Egyesületünk négy tagjának ítélte oda a Felderítők Társasága 
Egyesület Örökös Tiszteletbeli Tag kitüntető címet: Dr. Magyar István ny. 
dandártábornoknak, Nagy Gyula ny. ezredesnek, Szűcs Péter ny. ezredesnek és Dr. 
Tömösváry Zsigmond ny. dandártábornoknak. A kitüntető címet adományozó okleveleket a 
Közgyűlés nevében Dr. Tömösváry Zsigmond ny. dandártábornok, illetve Gyenes István ny. 
dandártábornok adta át. Az elismerések átadását követően került sor a pénzügyi referens 
beszámolójára az Egyesület rendelkezésére álló pénzügyi eszközök 2019. évi 
felhasználásáról, valamint a 2020. évre szóló pénzügyi tervről. A beszámolók sorát a 
Felügyelő Bizottság elnöke, Pászka Tibor ny. mk. dandártábornok tájékoztató jelentése zárta. 
A beszámolókat a közgyűlés egyhangúlag elfogadta. A szavazást követően elnökünk 
ismertette az Elnökség javaslatait a 2020. évi feladatokra, melyet a közgyűlés ugyancsak 
egyhangúlag hagyott jóvá. Közgyűlésünk az elnöki zárszóval és a Szózat hangjaival ért véget, 
majd tagjaink egy ebéd keretén belül immár „fehér asztalnál” folytathatták a bajtársi 
beszélgetéseket és cserélhették ki tapasztalataikat. A közgyűlést jó bajtársi légkör jellemezte. 
A rendezvény kedvező hangulatát az is növelte, hogy tagtársunk, Dr. Kemény János 
jóvoltából a jelenlévők megtekinthették az elmúlt évi tevékenységünket szemléletesen 
illusztráló kivetített képanyagot. Éves közgyűlésünkön tagjaink – immár hagyományosan – ez 
évben is kézhez vehették Egyesületünk 2019. évi tevékenységét bemutató, 122 oldalas, színes 
képekkel illusztrált Évkönyvünket 

 
A vírusjárvány második hulláma azonban sajnos már nem tette lehetővé második 

kiemelt rendezvényünk, a Felderítő Napi megemlékezésünk megtartását. Tiszai Gyula 
bajtársunk erre az alkalomra készített ünnepi megemlékezését és a KNBSZ főigazgatójának 
köszöntő levelét, valamint az elnöki tájékoztatót e-mailben, illetve postai úton juttattuk el a 
tagjainkhoz. 

Ez úton is köszönjük a Szolgálat vezetésének a Társaságunk munkája iránt tanúsított 
aktív érdeklődését, és az Egyesületünk működéséhez nyújtott folyamatos és hatékony 
támogatást!  
 A beszámoló készítésének időszakában még nem tudtuk, hogy február vége felé, 



amikorra a közgyűlést terveztük, miképp fog alakulni a COVID-19 vírushelyzet és 
visszavonásra kerül-e a 484/2020 (XI. 10.) Kormányrendelet a veszélyhelyzet idején 
alkalmazandó intézkedések második szakaszáról, amely gyakorlatilag minden csoportos 
rendezvényt megtiltott.  
 
A vírushelyzet adta, szűkre szabott lehetőségeink függvényében igyekeztünk kapcsolatainkat 
fenntartani Szükséges, hogy minden kapcsolatunkat mozgósítsuk az eredményes 
munkavégzéshez, illetve, hogy a Társaságunk Elnöksége, a Polgári Katonai Kapcsolatok 
Szekciója továbbra is szoros kapcsolatot tartson fenn a KNBSZ vezetésével, kijelölt 
képviselőivel. A számba jöhető szponzor szervezetek vezetőinek felkeresésére, 
együttműködések kialakítására továbbra is nagy szükség lenne. 

 
Kérem tagjainkat, hogy azok, akik szponzorokkal, más hozzánk hasonló társadalmi, 

civil szervezetekkel való kapcsolatok kialakításában, különböző rendezvények 
előkészítésében a vírusjárvány enyhülésével részt kívánnak venni, jelentkezzenek Széles Ernő 
ny. dandártábornok úrnál, a Szekció vezetőjénél. E-mail címe: szeles.erno@freemail.hu 

Összességében a Szekció ebben a különleges helyzetben minden tőle elvárhatót 
megtett a kitűzött célok elérése érdekében.   

Széles Ernő tábornok Úr, köszönöm a Szekció élén végzett példaértékű munkádat!  

 
A Szociális Szekció feladatát 2020-ban alapvetően a Felderítők Társasága Egyesület 

alapszabályzata határozta meg, ennek értelmében: 

 Egyesületünk és a felderítő szakma nehéz helyzetbe került tagjainak, 
képviselőinek felkutatása, részükre segítségnyújtás lehetőségeinek megkeresése, 
annak megszervezése és a segítségnyújtásban résztvevők tevékenységének 
koordinálásában való közreműködés; 

 Az Egyesület kegyeleti tevékenységének szervezése, tagtársaink mozgósítása ezen 
rendezvényeken történő részvételre. 

Ezzel párhuzamosan új, eddig nem várt kihívással, a koronavírus által keletkezett 
helyzettel kellett szembenéznünk: 

 A tagság bezártság állapotába került. 

 A közös rendezvények elmaradása nem segítette a kapcsolattartás fenntartását.  

 A feladatkörünkbe tartozó információk áramoltatásának lehetősége leszűkült.  

Az elmúlt évek tapasztalata alapján munkánkat három vezérlő elem köré csoportosítottuk. 
Tevékenységünk fő jellemzője a tapintatosság, szükséges szintű segítség megtalálása, 
valamint olyan légkör kialakítása, hogy bajba került társunk bizalommal forduljon hozzánk. 
Az új helyzetnek megfelelően kiemelt figyelmet fordítottunk a feladatkörünkbe tartozó hiteles 
információk átadására. Igyekeztünk megóvni a tagságot a fölösleges információk és érzékeny 
személyes adatok begyűjtésétől. 



Az elmúlt évekhez hasonlóan munkánk nem volt látványos, harsogó. Ugyanakkor 
meggyőződésem, hogy munkánk hasznos volt tagságunk számára. 

 

A Szociális Szekció 2020-ra kitűzött feladatait az alábbiak szerint oldotta meg: 

 A Szociális Szekció vezetője minden alkalommal részt vett az Egyesület 
elnökségi ülésein és szociális kérdésekben tett lépéseiről rendszeresen beszámolt a 
vezetőségnek. Javaslatokat dolgozott ki szociális kérdésekben; 

 A Szociális Szekció önkéntes tagjain keresztül az év során figyelemmel kísérte az 
Egyesület tagjainak szociális helyzetét.  

 Minden kórházba került társunkat rendszeresen meglátogattuk még az év elején. 
Több esetben adtunk olyan támogatást, ami a kórházi körülmények jobb 
elviselését segítette elő.  

 A temetéseken a Felderítő Társaság Elnökségének képviselői vettek részt. A 
Szociális Szekció részt vett elhunyt tagtársunk temetésének megszervezésében, 
koordinálásában. Minden alkalommal lehetőségeinkhez képest támogattuk a 
hozzátartozókat. A Szekció mindenkor mozgósította a tagságot a temetési 
szertartáson való részvételre. 

 Fontosnak tartottuk a Felderítő I.-II. tagozatokkal való együttműködést szociális 
kérdésekben. Mindhárom szervezet törekedett arra, hogy mindenki lehetőleg 
azonos információval rendelkezzen szociális és kegyeleti ügyekben. 

 2019-ben Felderítő I.-II., Egyesületünk Szociális Szekció Szekciója által közösen 
elkészített emlékeztetőt a kegyeleti tevékenységgel kapcsolatban 2020-ban két 
alkalommal pontosítottuk és a tagság részére elektronikus úton megküldtük. 

 Az év során részlegesen bekapcsolódtunk a Fővárosi Nyugdíjasok Szociális és 
Kegyeleti Munkabizottságának munkájába. A Munkabizottságon keresztül 
információkhoz jutottunk az alábbi területeken: 

o A járványhelyzet miatt MH Katonai Igazgatási és Központi Nyilvántartó 
Parancsnokság ügyfélszolgálati tevékenységében bekövetkezett 
változások. 

o A veszélyhelyzet idején alkalmazandó védelmi intézkedések második 
üteméről szóló 484/2020 (XI.10.) Korm. rendelet alapján a rekreációs 
intézmények igénybevételének rendjében bekövetkezett változásokról. 

o A járványhelyzet miatt a kegyeleti szertartásokkal kapcsolatos katonai 
tiszteletadásban történt változásokról. 

o A Honvédelmi Idősügyi Munkacsoport üléséről, ahol a nyugállományú 
katonákat és a honvédségi nyugdíjasokat érintő aktualitásokról, a tárca 
jövőbeli elképzeléseiről a Veterán és Obsitos Programok aktuális 
helyzetéről tárgyaltak. 

o Sajnos a Munkabizottság néhány alkalommal olyan adatokat kért tőlünk, 
amelyeket sem időben, sem tartalmában nem tudtunk és nem is kívántunk 



teljesíteni. Ennek alapvető oka, hogy mi nem nyugdíjas klub, hanem egy 
szakmai egyesület vagyunk. 

 

 A koronavírus sok tekintetben új helyzetet teremtett munkánkban. Tapasztaltuk, 
hogy tagtársaink személyes adatokat nem szívesen osztanak meg senkivel. Az 
információk áramoltatásának fő területe az internet lett. Több társunknak 
nehezebbé vált saját utazásának megszervezése.  

 Az elmúlt évben terveztük feltárni azokat a lehetőségeket, melyek Tagságunk 
egészségégének megóvását javíthatnák. Ezen célunkat a vírushelyzet miatt nem 
tudtuk teljesíteni. 

 

Összeségében azonban a fent jelzett nehézségek ellenére is megállapítható, hogy a 
Szociális Szekció által 2020-ban elvégzett munka hatékonyan segítette a Felderítők Társasága 
Egyesület szociális célkitűzéseinek megvalósítását. Külön is szeretném megköszönni a két 
nyugdíjas klubunk vezetőjének, Dlask Róbert ny. ezredes és Altorjai Sándor ny. ezredes 
bajtársainknak a szociális kérdéskörben tanúsított együttműködési készségét és segítségét! 

Juhász György tábornok úr, köszönöm a Szekció élén végzett példaértékű 
munkádat! 

A beszámolási időszakban négy bajtársunk távozott közülünk: Árvai Zoltán ny. vezérőrnagy 
úr, Egyesületünk Örökös Tiszteletbeli Tagja, egykori alelnökünk, Bokor István ny. ezredes 
Egyesületünk egyik alapító tagja, Gergely Botond ny. ezredes és R. Gál József ny. szds., 
Egyesületünk tagjai. Tisztelettel és kegyelettel vettünk részt, képviseltük Egyesületünket elhunyt 
bajtársaink temetésén. Köszönet mindazoknak, akik megjelentek a végtisztesség megadásán. 

Kérlek Benneteket, hogy rövid, néma felállással tisztelegjünk elhunyt bajtársaink emléke 
előtt! 

Szervezeti életünk egyik fontos mutatója a taglétszám alakulása. 2020-ban négy fő 
elhalálozott, két fő kilépett, két fő új tagfelvételünk volt. Jelenlegi létszámunk 171 fő, (17 örökös 
tiszteletbeli tag, 149 rendes tag és öt   pártoló tag). 

Egyesületünk életének és tevékenységének bemutatását segítendő, bár rendhagyó módon, 
postai úton, de ez alkalommal is kézbe vehettétek idei „Évkönyvünket” (sorrendben immár a 
tizediket). A kiadvány szemléletes áttekintést ad éves munkánkról, tartalmazza éves beszámolónkat 
és munkatervünket, képeket, híreket közöl tagságunk és a szervezetünk iránt érdeklődők számára. 
Külön köszönöm – mindannyiunk nevében – Dr. Magyar István ny. dandártábornok úrnak, Ledács 
Kiss Jenő ny. ezredes úrnak és Gál Csaba ny. ezredes úrnak az évkönyvünk megjelentetése 
érdekében kifejtett áldozatkész munkáját! Rendezvényeink képi dokumentálásáért köszönetemet 
fejezem ki Gál Csaba ny. ezredes és Dr. Kemény János tagtársainknak. 

A pandémiás helyzetben különösen fontos szerepet töltött be honlapunk. Az Elnökség és 
Gyenes István ny. dandártábornok úr munkájának, valamint a Katonai Nemzetbiztonsági Szolgálat 
illetékesei segítő támogatásának köszönhetően folyamatosan naprakész volt. Köszönet érte 
valamennyi közreműködő bajtársunknak! 



Ez úton szeretném tájékoztatni a Közgyűlést, hogy Egyesületünk működési feltételrendszere 
javítása érdekében, tagtársunk, Király Elemér ny. mk. ezredes bajtársunk kezdeményezésére, a 
korábbi évekhez hasonlóan ismételten pályázatot nyújtottunk be a kormányzati „Elektronikus 
Pályázatkezelési és Együttműködési Rendszerben”. Úgy tűnik, hogy ebben az esztendőben ismét 
sikerrel! Amint már a bevezetőben jeleztem 2021-ben 300.000 Ft. támogatást sikerült elnyernünk! 
Ez az összeg időközben meg is érkezett a számlánkra. 

A korábban elnyert pályázati pénzekkel a szabályoknak megfelelően elszámoltunk. A 
beszámolókat határidőre megküldtük a Nemzeti Együttműködési Alap által üzemeltetett EPER 
rendszeren keresztül.  

Az eddig kapott pályázati források hatékonyan hozzájárultak egyesületünk stabil gazdasági 
helyzetéhez és a magasabb színvonalú szakmai tevékenység végzéséhez. 

A pályázat előkészítése és beadása terén végzett odaadó munkájáért ezúttal mondok 
köszönetet Király Elemér ny. mk. ezredes, Zsoltész Gábor ezredes és Dr. Magyar István ny. 
dandártábornok tagtársainknak.  

Az Elnökség szoros kapcsolatban volt a Kerepesi úti objektumot üzemeltető Hadtörténeti 
Intézet és Múzeum kijelölt egységeivel, valamint a számlánkat kezelő OTP-vel. Valamennyi Elnökségi 
ülésünket az objektum tanácstermében tartottuk, ami szorosabb koordinációt kívánt programjaink 
tervezése során. 

Az év folyamán szerződést kellett előkészíteni az objektumban lévő irodánk, (székhelyünk) 
bérlésére, valamint egy gépkocsi parkolási díjára. Ezek időközben aláírásra kerültek és január 1-től 
fizetnünk kell a szerződésben meghatározott összegeket. A klubrendezvényeinkre és az elnökségi 
ülésre igénybe vehető 1. emeleti kis tanácsteremhez való hozzájutás ugyan térítésmentes, de 
mostantól lényegesen körültekintőbb koordinációt igényel. Az objektum új felügyeletét ellátó 
szervezettel és annak képviselőjével, Üveges Tibor törzszászlós úrral konstruktív kapcsolatot sikerült 
kialakítanunk, melynek eredményeként rendezvényeink megtartása az objektumban továbbra is 
biztosított.  

Tisztelt Közgyűlés!  

Kedves Barátaim!  

 Az elnökség nevében ennyiben kívántam számot adni az elvégzett munkáról. A beszámolóval 
kapcsolatban várjuk hozzászólásaitokat, véleményeteket, javaslataitokat!  

Mind a magam, mind pedig az Elnökség tagjai nevében minden kedves tagtársunknak és 
együttműködő partnereinknek szeretném megköszönni az elmúlt esztendőben nyújtott 
támogatást, rendezvényeinken az aktív részvételt.  

Köszönöm megtisztelő figyelmeteket! 

 

Budapest, 2021. február 23. 

                                                                   Dr. Tömösváry Zsigmond ny. ddtbk. 

                                                                                          elnök 


